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Tájékoztató 

	 Tápiószentmárton	Nagyközségi	Önkormányzat	2025.	évi	költségvetéséről
A 2025. évi költéségvetés határidőre való elkészítését jelentős mértékben akadályozta, hogy a központi költségveté-

si törvény 2024. 12. 20. napján történt elfogadása ellenére a mai napig nem rendelkezünk konkrét adatokkal a központi 
költségvetési támogatásokkal kapcsolatban.

Ismerjük a kiadással járó tételeket, mint például a kötelező béremelések kiadási összegei, azonban nem állnak ren-
delkezésre azon adatok, hogy a bevételi oldalon mit és milyen mértékben kompenzál majd a központi költésvetés terhére 
a kormány.

Fentiek értelmében a költségvetésünk idei terveit az évek alatt eddig megszokott támogatások várható összegeivel 
terveztük meg. Ennek valóságtartalmát előreláthatólag március hónapban közli velünk az Államkincstár. Ezen adatok 
máskor már a decemberi hónapban ismertek voltak.

Amennyiben a vártnál kevesebb összegről kapunk értesítést, akkor a tervezett kiadásainkat is arányosan szükséges 
lesz visszaszorítani vagy egyéb bevételt eredményező ügyletről kell döntést hoznia a képviselő-testületnek. Ha a vártnál 
nagyobb összegű támogatást juttat a Kincstár, akkor a többletforrás felhasználása lesz a (jóval kellemesebb) feladatunk.

A költségvetés fenti helyzetben tervezett főbb mérlegadatait az alábbi táblázat tartalmazza:

adatok Ft-ban

Önkormányzat Intézmények 
összesen

Önkormányzat Intézmények 
összesen

                                                 1    2 3 4                           5                                                       6          7    
Működési célú támogatások 
államháztartáson belülről mindösszesen B1 816 123 820 0

816 123 820
Foglalkoztatottak személyi juttatásai K1          96 350 000     571 713 000 668 063 000

Felhalmozási célú támogatások 
államháztartáson belülről B2 50 000 000 0

50 000 000 Munkadókat terhelő járulékok és 
szociális hozzájárulási adó

K2
         10 761 000       77 420 000 

88 181 000

Közhatalmi bevételek mindösszesen: B3 114 500 000 865 000 115 365 000 Dologi kiadások K3        217 994 000     227 738 959 445 732 959
Működési bevételek mindösszesen B4 118 169 664 132 989 765 251 159 429 Ellátottak pénzbeli juttatásai  (K4) K4          29 700 000                    -   29 700 000
Felhalmozási bevételek B5 0 0 0 Egyéb működési célú kiadások K5          15 771 900                    -   15 771 900
Működési célú átvett pénzeszközök B6 0 0 0 Beruházások K6          15 440 000         3 549 000 18 989 000
Felhalmozási célú átvett pénzeszközök B7 0 0 0 Felújítások K7                       -         10 090 000 10 090 000

0 0 Egyéb felhalmozási célú kiadás K8          75 000 000                    -   75 000 000
Költségvetési bevételek  (B1-B7) 1 098 793 484 133 854 765 1 232 648 249 Költségvetési kiadások 461 016 900    890 510 959 1 351 527 859     
Maradvány igénybevétele 

(B813) 139 513 608            2695194
142 208 802 Hitel-kölcsöntörlesztés állmaháztartáson 

kívülre K911 -                    -                       
Központi, irányítószervi támogatás B816

B816
0 Államháztartáson belüli megelőlegezések 

visszafizetése K914 23 329 192        23 329 192            
Lekötött bankbetét megszüntetése

B817 -                          
0 Központi, irányító szervi támogatások 

folyósítása K915 -                       
Belföldi finanszírozás bevételei (B81) 139 513 608            2 695 194            142 208 802 Belföldi finanszírozás kiadásai K91 23 329 192               23 329 192            
Finanszírozási bevételek (B8) 139 513 608         2 695 194         142 208 802 Finanszírozási kiadások K9 23 329 192            -                       23 329 192                 
Mindösszesen bevétel: 1 238 307 092 136 549 959 1 374 857 051 Mindösszesen kiadás: 484 346 092    890 510 959 1 374 857 051     

Tápiószentmárton Nagyközség Önkormányzata és intézményei konszolidált mérlege (irányítószervi támogatások nélkül)

Költségvetési bevételek Költségvetési kiadások

 Rovat megnevezése  Rovat 
száma

 Intézmények és 
Önkormányzat 
mindösszesen 

 Rovat megnevezése  Rovat 
száma 

 Intézmények és 
Önkormányzat 
mindösszesen 

Az önkormányzat 2025. évi költségvetésének bevételi és kiadási mérlegfőösszege 1.374.857.051 Ft, melyet febru-
ár	13-ai	ülésén	ezzel	az	összeggel	fogadott	el	a	képviselő-testület.

Tápiószentmárton Nagyközség Önkormányzata a törvényben előírt kötelező és a képviselő-testület által önként 
vállalt közfeladatait ezen összegből látja el. A közfeladatok ellátásával kapcsolatban, az önkormányzat a település egyik 
legnagyobb foglalkoztatója, mivel közel 110 fő munkavállaló bevonásával látja el feladatait.

Az önkormányzat költségvetési bevételi oldalának 2 eleme van: a költségvetési és a finanszírozási bevételek. A mű-
ködési bevételek az alábbi részterületekből tevődik össze:

1. Működési célú támogatások államháztartáson belülről: az államháztartás központi alrendszeréből a költségveté-
si törvény és a kapcsolódó jogszabályok szerinti támogatást jelenti, melyen alapvetően a feladat alapú finanszí-
rozási rendszer keretében, a kötelező	közfeladatok	finanszírozásához	kapott	állami	támogatást	kell	érteni.

2. Közhatalmi bevételek: idetartoznak a helyi adók (iparűzési adó, kommunális adó) és az egyéb közhatalmi 
bevételek, mint például a késedelmi pótlék és bírság bevételek. Az átengedett központi adó, vagyis a gépjármű	
adó sajnálatos módon 2020 óta nem illeti meg önkormányzatokat.

3. Működési bevételek: ezek az intézmények működése kapcsán keletkező saját bevételek, mint például az étkezé-
si térítési díjak, üzlethelyiségek bérleti díjai, strand belépőjegyből és bérletvásárlásból származó bevételek stb.
Tápiószentmárton Nagyközség Önkormányzata – az egységes állami szervezetrendszer részeként – a különböző 
törvényekben előírt kötelező feladatait túlnyomó részben a költségvetési törvényben előírtak szerint megál-
lapított és folyósított „állami” támogatásból, kisebb részben az intézményi üzemeltetés során befolyó „saját” 
bevételekből, továbbá az úgynevezett „közhatalmi” (adók) bevételekből látja el.
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A 2025. évi költségvetés kiadási oldalán még szerepel a bölcsőde építésből származó előleg elszámolás utáni több-

letének visszafizetése, illetve a bevételi oldalon szerepeltettük az Albertirsai út 2019-es pályázatából még az idei évben 
várható közel 50 millió Ft megtérülést. Természetesen az előző évekhez hasonlóan a fő célunk biztosítani a közfeladatok 
folyamatos, zökkenőmentes és eddig megszokott színvonalú ellátását egy takarékos gazdálkodás keretében.

Az önkormányzatok alapvető feladata a törvényben előírt kötelező és az általa önként vállalt közfeladatok (műkö-
dési feladatok) ellátása.

Az önkormányzat ezen kötelezettségét az alább röviden bemutatott költségvetés biztosítja.
Tájékoztató

az idei költségvetésben szereplő adatokról
Az idei évi költségvetésben a személyi jellegű kiadások (ezek tartalmazzák például a dolgozók fizetését, annak 

járulékait, cafeteriát) 110,039 millió Ft többletköltséget jelentenek a 2024. évi teljesítésekhez képest. Ennek oka a 
kormány által bejelentett kötelező	minimálbér	és	garantált	bérminimum	emelkedése, továbbá a köznevelési dolgo-
zók esetében idén is jelentősen (átlagosan 21,2 %-kal) nőttek a bérek. A béremelések fedezetét a kormány a megelőző 
években az év közepén biztosította, de az idei évben ennek mértékéről csak részinformációval rendelkezünk, illetve a 
tavalyi évben is sajnos a béremelésekre fordított összegekből csak egy részét kaptuk meg állami támogatásként. A 2025. 
évben az eddig rendelkezésünkre álló adatok alapján az önkormányzatnál és intézményeinél a minimálbér és a garantált 
bérminimum, illetve a pedagógusok béremelése miatt kb. 127 millió forinttal több személyi jellegű és munkáltatót ter-
helő járulék emelkedéssel számoltunk a 2024. évi teljesítésadatokhoz mérten. Ennek a többletkiadásnak csak egy részét, 
mintegy 53,5 millió forintot biztosít a kormány a jelenlegi információink alapján ennek ellentételezésére. A fennmaradó 
73.685.000 Ft-ot saját forrásból kell fedeznünk. Ez igen nagy többletköltséget jelent az önkormányzat számára, mert 
a jogszabályi kötelezettséggel nem érintett munkavállalóinknak, illetve a garantált bérminimumért dolgozóknak is a 
jogszabályi előírásoknál magasabb (idén 9 %-os) emelést hajtottunk végre. Az infláció mértékének megfelelő emelés 
alkalmazása azonban befolyásolja a fejlesztési lehetőségeinket.

Fentiek ellenére a 2024. évi fegyelmezett és takarékos gazdálkodásnak köszönhetően ismét jelentős megtakarítá-
sunk keletkezett a tervezetthez képest, ezért a 2025. évben is el tudjuk végezni a feltétlenül szükséges felújításokat.
A teljesség igénye nélkül:

- tovább tudjuk folytatni az intézményekben szükséges felújításokat,
- folytatjuk az intézmények világító berendezéseinek LED technológiára való átállását, melyek további költség-

megtakarításokat is eredményeznek,
- a településen működő kamerarendszert folyamatosan bővítjük a lakosság igényeit is figyelembe véve, ezáltal 

hozzájárulunk a közbiztonság növeléséhez,
- a közalkalmazottaknak és egyéb munkavállalóinknak továbbra is 150.000 Ft/év cafeteria juttatást biztosítunk,
- idén is 10.000 Ft/fő Márton napi juttatással tervezünk,
- a pályázat önerejét biztosítva több külterületi út felújítását tervezzük
- a rosszabb minőségű utak karbantartását tervezzük szükség szerint, a felhasználható forrásaink erejéig,
- a helyi vérvételt saját forrásból továbbra is igyekszünk biztosítani, bővíteni
- Göbölyjáráson kialakított játszótér állapotát véglegesítjük kerítés, kamera és ivókút kiépítésével,
- vízhálózatot bővítünk,
- bővítjük a Kubinyi Kúria étkező részét, az alsós gyermekek kényelméért,
- az ivartalanítási program a lakosság körében nagy népszerűségnek örvend, ezért az eddigiekhez hasonlóan ez a 

program is folytatódik,
- a lakossági faültetési programot is folytatjuk az előző évi gyakorlat alapján.
Az idei évben is jól bevált elveink szerint terveztük meg a költségvetést, miszerint a bevételeket óvatos becs-

léssel	alul-,	a	kiadásokat	pedig	felülterveztük.	Ez	a	biztosítéka	annak,	hogy	a	helyi	önkormányzat	ne	kerülhessen	
megoldhatatlan	anyagi	helyzetbe.

Érdeklődve várjuk (2008 óta) a kormány döntését a köztisztviselői bérek rendezésének ígéretével kapcsolatban, 
illetve a Kincstár által megadott márciusi időpontot a központi költségvetési támogatások végleges összegeit érintően. 
Ugyanis ettől jelentősen függ majd Tápiószentmárton 2025. évi fejlesztési lehetősége és működési színvonala.

              Dr. Bóta Mihály
                                                                             jegyző
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Szépkorú köszöntés Tápiószentmártonban

A szépkorúak jubileumi köszöntését 255/2008. (X. 
21.) Korm. rendelet szabályozza.  

A mindenkori Kormány, Magyarország nevében kö-
szönti a 90., a 95., a 100., a 105., a 110. és a 115. életé-
vüket betöltött, Magyarországon bejelentett lakóhellyel 
rendelkező magyar állampolgárokat, továbbá a szabad 
mozgás és tartózkodás jogával rendelkező személyeket.

A jubileumi köszöntés egy, a mindenkori Miniszer-
elnök aláírásával kiállított okirattal és jubileumi pénz-
juttatással jár.

A pénzjuttatás összege megegyezik a betöltött éle-
tév ezres szorzatával, melyet a Nyugdíjfolyósító küld 
meg postai úton az érintettnek közvetlenül. 

A szépkorú személy kérheti személyes köszöntését is, 
amelyet Tápiószentmártonban a Családsegítő Szolgálat 
munkatársain keresztül szoktunk megszervezni, leegyez-
tetni. A személyes köszöntés alkalmával a polgármester, 
alpolgármester tesz látogatást a szépkorúnál és köszön-
ti születésnapja alkalmából. A köszöntés alkalmával a 
postán	 érkező	 pénzjuttatás	 mellé	 az	 önkormányzat	
nevében most is ajándékcsomaggal, virágcsokorral, 
emeletes tortával és további csekélyebb pénzjuttatással 
kedveskedtünk az ünnepeltnek.

A 2025. év január 26. napján ért a megtiszteltetés, 
hogy	Rigó	Zsuzsanna	alpolgármester	asszony	kíséreté-
ben Kalocsai Istvánné született Szabados Juliannát a 
100.	születésnapja	tiszteletére	köszönthettük	fel	Tápió-

szentmárton minden lakója nevében. 
Ezúton	is	köszönjük	Julika	néninek,	hogy	együtt	ün-
nepeltük meg a családdal ezt a nem mindennapi ese-

ményt!
Jó egészséget kívánunk neki egész Tápiószentmárton 

nevében!
Györe László 
polgármester

Egyészségügyi	hírek

Az önkormányzat által üzemeltetett háziorvosi körzet 
az országos orvoshiány miatt sajnos régóta betöltetlen. 
Jelenleg is helyettesítéssel látja el a körzetet Dr. Zátrok 
Anikó. A rendelést nagyban segíti az orvos mellett dolgo-
zó asszisztens is, melynek biztosítását eddig ugyancsak 
helyettesítéssel láttuk el. Azonban 2025. február 12. nap-
jától Gál-Szabó Mária egészségügyi jogviszony kereté-
ben, az önkormányzat alkalmazásában állandó jelleggel 
kerül alkalmazásra.

A	Fő	úti	rendelő	régi,	narancssárga	műanyag	be-
tegváró	padjainak	cseréje	is	megtörtént,	hogy	a	vára-
kozás kényelmesebb és a	felület	pedig	jobban	fertőtle-
níthető	legyen.

A hátsó, vérvételi rendelőhelyiséghez is került az új 
padokból, hogy többen tudjanak ülve várakozni. A helyi 
vérvétel annyira nagy sikerrel működik, hogy sajnos van, 
amikor a „későn” érkezőknek már nem jut vérvételi cső. 
Ugyanis a mintavételhez szükséges eszközöket a vérmin-
tákat befogadó és bevizsgáló Jászberényi Kórház biztosít-
ja, ahol kizárólag a szerződés szerinti mennyiséget adják 
ki. 

Mivel az igénybevevők egyre többen vannak, ezért 
kérelmezzük a bevihető minták számának emelését, amit 

a kórház vezetése reményeink szerint engedélyezni fog. 
Remélhetőleg a kórház vezetése az engedély meg-

adásánál figyelembe veszi majd, hogy a nagykátai ren-
delőintézet túlterhelésének csökkentését is megvalósítjuk 
amellett, hogy a helyi lakosságnak kényelmesebb labor-
vizsgálati mintavételt tudunk biztosítani, illetve a helyi 
fekvőbetegeknek nyújtunk segítséget egészségügyi vizs-
gálataikhoz.

Tápiószentmártonban már összesen 4 db DEFIBRIL-
LÁTOR	készülék	található,	melyeket	az	alábbi	hely-
színeken	és	időpontokban	lehet	elérni	szükség	esetén:

- Fő	úti	háziorvosi	rendelőben	Dr.	Zátrok	Ani-
kó jelenlétének idején

- A	Várallyay	Béla	Művelődési	Házban	
nyitvatartási	időben	(H-Szo:	08-18)

- A	sportcsarnokban	nyitvatartási	időben	
 (minden nap: 08-20)
- A	polgárőrségnél	(jelenleg	Kollár	Jánosnál)

Jó egészséget mindenkinek!

Györe László
polgármester
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Pályázatok 2025

A tavalyi évben ismét sikerült rekordmennyiségű pá-
lyázati forrást felhasználnunk, de nem pihenhetünk, mert 
újabb pályázatok megjelenésekor további támogatási igé-
nyeket adunk be, hogy Tápiószentmárton folyamatos fej-
lődését pályán tudjuk tartani.

Örömhír ért minket 2024 decemberében, amikor is a 
sokadik érdeklődő levelemre egyszer csak válasz érkezett 
a 2016-ban megpályázott és 2019-ben megvalósult Al-
bertirsai út felújításával kapcsolatos projektünk elszá-
molásának ügyében.

Az Államkincstár arról tájékoztatott, hogy az évekkel 
ezelőtt benyújtott 1. kifizetési kérelmünk felülvizsgála-
ta megtörtént, így annak összegét hamarosan megfize-
tik számlánkra. Ez azt is jelenti, hogy a 2024 júniusában 
megtörtént helyszíni ellenőrzés eltérés nélkül zárult, az 
elszámolás alátámasztásával kapcsolatban hibát nem tár-
tak fel. A	több	mint	50	millió	Ft	kifizetés	meg	is	érkezett	
hozzánk	2024.	12.	20.	napján. Mivel a projekt megvaló-
sítás 2019-ben történt (összesen 127 millió Ft összegben), 
így a visszatartott forrás hiánya miatt 70 millió megelőle-
gező hitelt kellett felvennie az önkormányzatnak, melynek 
fedezete a kincstári kifizetés volt. Mivel ezt a hitelt a költ-
ségvetésünk működési kiadásai terhére részletekben fizet-
tünk vissza a banknak, így a még fennmaradó 19,5 millió 
Ft összeget kellett ebből rendeznünk, amit teljes egészé-
ben megfizetve újra elmondhatjuk, hogy	semmilyen	tar-
tozása nincs az önkormányzatunknak!

A fennmaradó közel 50 millió Ft összeg tekintetében 
annyi tájékoztatást adott a Kincstár egyik osztályvezető-
je, hogy	„prioritásként	kezelik”	és	igyekeznek	mielőbb	
megfizetni a 2018-ban elnyert forrást! 

A TOP Plusz pályázati rendszer keretében a művelő-
dési ház, a „régi” gyógyszertár és a sportcsarnok energeti-
kai felújítása a nyár végén befejeződött, így az elszámolás 
is	hamarosan	benyújtásra	kerül. A beruházás hozadéka-
ként az idő közben háromszorosára emelkedő energiaárak 
kevésbé terhelik majd önkormányzatunkat, mert jelentősen 
kevesebb energiát fogyasztunk majd. A sportcsarnok ese-
tében további hozadék a projekt keretében kisebbre cse-
rélt (korábban túlméretezett) gázóra cseréje volt, mellyel 
a szolgáltatási alapdíjat sikerült éves szinten milliós 
megtakarítással csökkenteni, továbbá a sportcsarnok – 
iskola – könyvtár fogyasztása külön mérhetővé vált, így 
az ÁFA is visszaigényelhető a jövőben, ami újabb milliós 
költség volt eddig.

Az RRF pályázati rendszerben megépült a bölcsőde, 
melynek elszámolása összeállítás és benyújtás alatt van. 
A bölcsőde telephely – a pályázati előírások szerinti – ün-
nepélyes, sajtónyilvános átadási eseménye 2025. február 
11-én történt meg. A beruházásra kapott összeget a lehető 
leggazdaságosabb épület megépítése és rengeteg fejlesztő 
játék, eszköz beszerzése mellett valósítottuk meg. A kivi-
telezés alatt folyamatosan végeztük kolléganőimmel az 
engedélyek benyújtásának előkészítését is, így a környé-
ken látott 1-1,5 év helyett hetek alatt sikerült beszerezni 
azokat. Ennek köszönhetően 2024. 12. 23. napjától min-
den	engedély	birtokában	indult	meg	a	bölcsődei	ellátás.
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A BEM utca építésének megkezdését a beruházást 

végző Pest Vármegyei Közgyűlés kérésére már decem-
berre bejelentettem a lakosság felé. Azonban a bejelentés 
után páran jelezték, hogy az épülő járda nyomvonalával 
– ott lakóként – nem értenek egyet, ezért az újratervezés 
megkezdődött. Ez okoz némi csúszást a konkrét munkák 
megkezdésében, de információink szerint hamarosan	
megépülhet	az	ígért	járdaszakasz.

A településünk adóbevételei nagyban elmaradnak at-
tól, hogy „gazdag” településnek legyünk mondhatóak, 
ezért igyekszünk minden lehetőséget megragadni, hogy 
takarékosan tudjuk biztosítani az eddig megszokott jut-
tatásokat. Ennek értelmében az évekkel ezelőtt „Big-Bag 
zsákos tűzifa” programként indított vásárolt tüzelőt már 
évek óta pályázott fával váltjuk ki. Ez nem az 5.000 fő 
alatti településeknek „járó” tűzifa program, hanem a NÉB-
IH által lefoglalt fákra kiírt pályázati lehetőség. Kolléga-
nőim folyamatosan figyelemmel kísérik a meghirdetéseket 
és azonnal pályáznak, ha megfelelő fát találnak a listában. 
Ezzel továbbra is segítjük a nélkülöző családokat, de a 
költségvetésünket	nem	terhelve	tudjuk	beszerezni	a	téli	
tüzelőt.

Az országfásítási program keretében is a hivatali kol-
léganőknek sikerült pályázatot beadni, melynek keretében 
lehetőségünk lesz idén is újabb 30 db fát ültetni a telepü-
lés közterületeire. Emellett folytatódik az önkormányzat 
által 2025-ös évre is kiírt „Lakossági faültetési program”. 

A KAP-RD43-1-25 kódszámon megjelent „Külterü-
leti utak fejlesztése” ad majd újabb alkalmat arra, hogy 
néhány külterületi helyrajzi számmal rendelkező – de bel-
területhez kapcsolódó – utat stabilizáljunk és/vagy asz-
faltozzunk le. Az utak tervezési munkái már folyamatban 
vannak és a pályázati anyag összeállítása is megkezdődött. 
A benyújtás első körében márciusban tudunk támogatási 
kérelmet beadni. A pályázható maximális összeg bruttó 
150 millió Ft, melyhez az önkormányzatnak 7,5 millió Ft 
önerőt kell biztosítani. Terveink szerint meleg aszfalt 
burkolatot kapna göbölyjárási Gárdonyi Géza utca, 
az	„ófalu”	Katona	József	és	Nádastói	utakat	összekötő	
szakasza	és	az	„újfalusi”	Balassi	út	vége	a	Sashegy	sar-
káig,	továbbá	stabilizálásra	kerülhet	az	üdülőterületen	
a	Rozmaring	utcát	a	Szelei	úttal	összekötő	útszakasz.

Reméljük a beadott pályázataink sikeresek lesznek és 
újabb	utcák	burkolata	újulhat	meg!

Györe László 
polgármester

Faültetési akció 2025 
Tápiószentmárton

Az önkormányzat 2025-ben 
ezúton hirdeti meg a 2025. évi 
őszi lakossági faültetési akciót, 
melynek keretében igényelhetőek 
díszfák a lakóház	előtti	zöldsáv-
ba, közterületre, amelyeket az önkormányzat ingyenesen 
biztosít.
Az	akcióban	igényelhető	fák	tulajdonságai	és	a	pályá-
zási feltételek:

- Egy ingatlan cím elé maximum 3 db fa igényelhető
- A fák átvétele az önkormányzat által kijelölt telephe-
lyen, a megjelölt időben lehetséges
- A fa ültetési helyét a településüzemeltetés dolgozó-

ival lehet egyeztetni (telefonon, e-mail-en, a helyszí-
nen, vagy helyszínrajz segítségével), az igénylőnek a 
megbeszélt helyen kell kiásni az ültetőgödröt és a fát 
elültetni a megadott határidőig. Amennyiben az ülte-
tés	elmarad	a	megadott	határidőig,	akkor	az	igény-
lő	a	fa	árát	köteles	megtéríteni!
-	Átadáskor	az	igénylő	igazolja,	hogy	a	kért	fát	át-
vette,	átadás-átvételi	jegyzőkönyv	aláírásával.
Az igényelhető fajták közül választhatnak a lakók, de a 

településüzemeltetés dolgozói változtathatnak az igényelt 
fajtán indokolt esetben. (pl.: vezeték alá túl nagy fa igény-
lése, meglévő egységes fasorba más fajta ültetése, nem 
elegendő ültetési távolság)

A jelentkezések iktatása és a fák kiosztása a jelentke-
zés sorrendjében történik.
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A	választható	fák	között	szerepel:

o Hárs,	 juhar	 és	 kőris, melyek 
nagykoronájú honos fajok, árnyékot 
adnak, kedvező mikroklímát teremtenek 
és magas pormegkötő képességgel 
rendelkeznek.

o Gömbkőris,	 gömb	 ezüsthárs	 és	
törökmogyoró, melyek közepes 
növekedésűek, ezért légvezeték alá is 
ültethetők, ezért sokáig díszíthetik a köz-
területet.

o Díszkörte,	 Elsrijk	 (mezei)	 juhar,	 vér-
szilva, melyek kifejezetten alacsony nö-
vekedésűek, lehetővé teszik, hogy akár 
nagyon keskeny zöldsáv és alacsonyan 
húzott vezeték mellett se maradjon fátlan 
az ingatlan előtti zöldsáv! Ezeket a fákat 
csak	kifejezetten	olyan	helyre	ajánljuk,	
ahol	nagyobb	fafaj	kiültetése	nem	meg-
oldható.

(A fák fajtáját az önkormányzat a beszerzési 
eredményességétől függően megváltoztathatja!)

Jelentkezési	 határidő: minden évben március 31. – 
április 30.
Jelentkezni kizárólag írásban lehet: Jelentkezési lap ki-
töltésével személyesen a Tápiószentmártoni Polgármes-
teri Hivatalban a 2711 Tápiószentmárton, Kossuth Lajos 
út 3. címen ügyfélfogadási időben, vagy e-mailben: hiva-
tal@tapioszentmarton.hu.

Jelentkezési	nyomtatvány	 elérhető	a	honlapon:	www.
tapioszentmarton.hu

Telefonon	történő	jelentkezést	nem	fogadunk	el!
A hivatal munkatársa az igénylők által megadott címeket 
személyesen ellenőrzi, a fák megrendelése és kiosztá-
sa előtt, hogy megfelelnek-e az akció feltételeinek, majd 
írásban értesíti a jelentkezőket a döntésről. A facsemeték 
átvételére a lombhullás után, október végén, november 
elején a fagyok beállta előtt kerül sor előreláthatólag.

Zöldfelület	karbantartás

A település közterületeinek fenntartása, tisztítá-
sa nem kizárólagosan önkormányzati feladatkör. Az 
5/2004.	(I.28.)	GKM	rendelet	a	helyi	közutak	kezelésé-
nek szakmai szabályairól szóló jogszabály rendelkezései 
alapján: 

3.2.2. A járda, a gyalogút, valamint a kerékpárút tisz-
tántartása

a) A járda, a gyalogút, a kerékpárút, valamint a gyalog- 
és kerékpárút tisztítása során ügyelni kell arra, hogy azok 
burkolata ne rongálódjék meg.

b) Ha jogszabály másként nem rendelkezik, az ingat-
lan	 tulajdonosának	 (kezelőjének,	 használójának)	 kell	

gondoskodnia az	ingatlan	előtti	járdaszakasz (járda hi-
ányában 1 m széles területsáv, illetve, ha a járda mellett 
zöldsáv is van, az	úttestig	 terjedő	 teljes	 terület), vala-
mint a járdaszakasz melletti nyílt	árok	és	ennek	műtár-
gyai tisztántartásáról, a csapadékvíz zavartalan lefolyá-
sát akadályozó anyagok eltávolításáról.

c) A szórakozó, a vendéglátó és az elárusítóhelyek, 
üzletek előtti járdaszakaszt a nyitvatartás ideje 
alatt – a közútkezelő és a helyiséget használó eltérő 
megállapodásának hiányában – a használó	 köteles	 tisz-
tántartani.
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A települési közterületeket, illetve intézményi ingatla-

nokat és környéküket a helyben dolgozó közfoglalkozta-
tottak és közalkalmazottak tartják rendben. Azonban arra 
nincs kapacitásuk, hogy minden utcában és minden ingat-
lan melletti közterületen elvégezzék a szükséges munká-
latokat. 

Tekintve a fenti szabályozást egyértelműen látható, 
hogy ez nem is az önkormányzat kötelessége. Ezen mun-
kák elvégzését a törvényalkotó az ingatlanok tulajdonosá-
ra, illetve használójára szabja ki kötelezettségként.

Ezért	tisztelettel	megkérjük	a	lakosságot,	hogy	jog-
szabálykövető	 magatartást	 tanúsítva	 kezeljék	 megfe-
lelően	ingatlanjaik	környezetét,	hiszen	ezzel	önmaguk	
mellett a település megítélését is javítják.

Ezúton is köszönöm azoknak a lakóknak, akik 
rendszeresen és példamutatóan elvégzik az utcákon az 
árkok,	 zöldfelületek	 takarítását,	 az	 eldobált	 hulladé-
kok	begyűjtését!

Györe László 
polgármester

Egyre több a szemét

Sajnálatos	módon	egyre	sűrűbben	előforduló	ten-
denciává	válik,	hogy	a	településről	kivezető	és	az	arról	
nyíló	dűlőútjain,	erdei	utakon,	temetőkben	és	a	kizá-
rólag	az	üveg	gyűjtésére	szolgáló	edényzetben	helyezik	
el	a	lakossági	hulladékot.	Illetve	az	üdülőövezetben	je-
löletlen zsákokban teszik ki a szemetet az ottani ingat-
lantulajdonosok, amit a szolgáltató nem szállít el! 

Ezeknek az illegálisan lerakott hulladékoknak az 
összeszedése, elszállítása és ártalmatlanítása is jelentős 
többletköltséget generál, amit ugyancsak az adófizetők 
befizetéseiből tudunk finanszírozni.

A szerteszét elhagyott hulladékok összeszedéséhez 
munkaerőre, a szállításához gépjárműre és fuvarozóra 
és az ártalmatlanításához pedig a hulladékszolgáltatóra 
van szükség. Mindez – egyre növekvő mértékben – éves 
szinten többmilliós FELESLEGES kiadást vonz maga 
után.

Sajnálatos, hogy a XXI. században, amikor közel min-
denféle, a lakosságnál keletkező hulladék elhelyezése biz-
tosított (sok esetben teljesen ingyenesen!), mégis vannak, 

akiknek egyszerűbb az út szélén kidobni a szemetet. A 

MOHU hulladékudvarain – meghatározott mértékben 
és anyagok tekintetében – továbbra is INGYENESEN le-
adhatóak a különböző lakossági hulladékok. 

(Bővebb információ: https://mohu.hu/hu/hulladekud-
varok címen található!)

A jövőben ennek megszűntetése érdekében az „üve-
ges konténernél” kihelyezésre kerül egy figyelmeztető 
felirat, mely szerint, aki igénybe veszi a konténer által 
nyújtott szolgáltatást (használja azt), az egyben hozzá-
járulását is adja a képmásának a közösségi médiában 
való megkötések nélküli megjelenéséhez. Így a jövőben 
a NEM ÜVEG hulladékot elhelyezők képét közzétesszük 
a közösségi „szégyenfalunkon”, hogy mindenki láthas-
sa azt, hogy ki az, aki miatt pl. megnövekedett adót kell 
majd fizetni (hiszen ezeket a plusz költségeket is ki kell 
fizetni valamiből). Továbbá az út szélén talált hulladékok 
esetén alkalmazni fogjuk a „vissza a feladónak” elvét!

Megkérjük	a	lakosságot,	hogy	minden	hulladékot	
az	arra	kijelölt	helyre	juttassanak	el,	hogy	a	települési	
költségvetést	hasznosabb	dolgokra	fordíthassuk!

FOKOZOTTAN	 kérjük	 továbbá	 a	 lakosságot,	
hogy	a	„sitt-szállítók”	és	„lomtalanító”	cégektől	min-
den esetben kérjenek számlát, mert rengeteg az olyan 
„vállalkozó”,	aki	nagyon	sok	pénzt	elkér	Önöktől	arra	
hivatkozva,	 hogy	 drága	 a	 hulladéktelepi	 leadás,	 mi-
közben	az	első	dűlőútra	vagy	erdő	szélére	borítja	le	a	
szemetet!
Ebben	az	esetben	is	a	hulladék	„gazdája”	tartozik	
felelősséggel	a	hulladékáért,	ezért	gondolják	meg	

kivel vitetik el a szemetet, mert a rosszul kiválasztott 
„vállalkozó”	nagyon	drága	is	lehet!

Györe László
polgármester
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Útfelújítás 2025

A település útjainak folyamatos karbantartása és fel-
újítása továbbra is fontos számunkra, azonban a 2020-as 
COVID óta jelentős elvonások sújtották az önkormányzati 
szektort, ezért ez a nagyon költséges és semmilyen anyagi 
hasznot nem termelő feladatunk egyre nehezebbé válik.

Ennek ellenére minden évben igyekszünk legalább 1-2 
utcát felújítani, járhatóvá tenni. Az idei évben Göbölyjárás 
településrészen a Gábor Áron utca került feltöltésre és kö-
zel 400 köbméter töltőföld behordásával sikerült szintbe 
hozni az utat. Az üdülőterületen is stabilizáltuk azokat a 
területeket, ahol rendszeresen elakadtak a hulladékszállító 
járművek.

Az albertirsai úton novemberben végeztünk kátyúzási 
munkálatokat és minden kátyú feltöltésre került. Azonban 
a tél újabb úthibákat generált. Ezek javítását a jó idő bekö-
szöntével és az aszfaltkeverők megnyitásakor tudjuk leg-
hamarabb tartósan javítani.

Az év elején megjelent egy pályázati lehetőség, ami 
kizárólag külterületi helyrajzi számmal rendelkező utak 

javítására, felújítására és építésére adhat támogatást maxi-
mum 150 millió Ft összeghatárig, melyhez az önkormány-
zatnak 7,5 millió Ft önerő hozzáadását kell vállani.

Ebben a pályázatban szeretnénk befejezni a korábban 
mart aszfaltig elkészült Gárdonyi Géza (Göbölyjárás) utat 
melegaszfalt réteggel, a Katona József és Nádastói utat 
összekötő („Ófalu”) utcát ugyancsak melegaszfalttal, a 
Balassi („Újfalu”) út végét szintén melegaszfalttal, illetve 
a Rezeda utcát és a Szelei utat összekötő (Üdülőterület) 
utat mart aszfalt szintig stabilizálva elkészíteni. Amennyi-
ben a folyamatban lévő tervezési költségbecslés alapján 
belefér a 157.5 milliós keretösszegbe, akkor ezen utakra 
nyújtjuk be a támogatási kérelmünket.

Ameddig a szűkös költségvetésünk engedi további ut-
cákat is igyekszünk sorra venni, melyhez a vásártéren már 
rendelkezésre áll a darált beton és a mart aszfalt korláto-
zott mennyiségben.

Köszönjük	a	türelmet	és	az	adóbefizetéseket!
Györe László 
polgármester

Polgárőr	helyiség	átadása

Tápiószentmártonban már több mint 30 éve mű-
ködik az önszerveződő polgárőrség. Az önkéntes 
munkával végzett, közbiztonságot segítő feladatok 
ellátását együttműködési megállapodás alapján végzik 
a polgárőrök. Önkormányzatunk úgy határozott, hogy a 
„régi” gyógyszertár energetikai felújítása után kialakításra 
kerül egy közel 35 négyzetméteres helyiség, amelyben 
helyet kaphat a polgárőr egyesületünk. Ezzel kívánja 

az önkormányzat támogatni az egyesület polgárőreit 

abban, hogy egy fix helyről – a település központjából 
– végezhessék segítő munkájukat.

A 2024. év végén elkészült a polgárőr iroda kialakí-
tása, ezért 2025 februárjában ingyenes használati joggal, 
határozatlan időre átadásra került az egyesület részére. 
Előreláthatólag a helyi körzeti megbízottak is ott látják 
majd el a fogadóóráikkal kapcsolatos ügyeiket.

Ezúton	is	köszönjük	a	polgárőrség	önzetlen	mun-
káját, reméljük sokáig és egyre többen választják a 
közösség ilyen módon való segítését. 

A Tápiószentmárton Polgárőr Egyesület folyamatosan 
várja a csatlakozni kívánó önkéntes polgárőröket! 

Jelentkezni lehet: 
Kollár János elnök: 06 20 420 5260

Szabó János alelnök: 06 30 432 7409
Czira Bálint titkár: 06 30 305 1088 

Györe László
polgármester
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Tájékoztatás a Tápiószentmártoni Sport-
csarnok	és	Tanuszoda	2024-es	évéről.

Több évtizede a térség szabadidős és sport tevékeny-
ségeinek meghatározó létesítménye a Tápiószentmártoni 
Sportcsarnok és Tanuszoda.

A létesítmény egyégei:
 A sportcsarnok, melynek részei a nagyterem, a kondi-

cionáló terem és egy kisterem.
A tanuszoda finn- és infra szaunával.
 A gyógyfürdő a négy medencéjével. 
Az elmúlt harminc évhez hasonlóan tavaly is nagyon 

jó kihasználtsággal működtünk.
A sportcsarnokban hétköznap 8-16 óráig a testnevelés 

órák mellet díjmentesen biztosítjuk helyi diákjainknak 
délelőtt az uszodát, délután pedig a sportköri és egyesületi 
edzéseknek a nagytermet.  

Iskolai elfoglaltság:
Testnevelés óra 843 óra 
utánpótlás edzések 225 óra

Ezt követően a sportegyesületek edzéseié a főszerep. 
Közel 300 sportoló rendszeres felkészülése és versenyei, 
mérkőzései zajlanak itt nap, mint nap. A helyi egyesületek-
nek kedvezményes óradíjat biztosítunk.  

Kézilabdásaink és teremfutballistáink 829 órát hasz-
náltak fel. 

Az esetleges szabad időszakokat baráti társaságok bér-
lik.

A tanuszodába 3133 fő váltott belépőjegyet, akik kö-
zül 146 vendég szaunázott is.

A kondicionáló terembe 266 belépőnk volt. 
Igen jelentős feladat a nálunk edzőtáborozó csoportok 

elszállásolása, edzés igényeinek a biztosítása. 
2024-ben a 660 táborozónk volt, akik 1933 vendégéj-

szakát töltöttek nálunk.
Hogy egy harminc éves intézmény megfeleljen a mai 

kor követelményeinek, folyamatos karbantartásra, fejlesz-
tésre van szükség. Ehhez a fenntartó önkormányzat min-
dig pozitívan állt hozzá. 

A teljesség igénye nélkül az elvégzett munkák az 

alábbiak voltak:
- nagyterem parketta felújítása
- modern takarítógép beszerzése
- eredményjelző cseréje
- futópad vásárlása
- energiatakarékos világítás telepítése
- nagyterem felülvilágító cseréje
- a napkollektor nagyjavítása 
- energiatakarékos fűtés kialakítása
- elhasználódott ágyak, ágyneműk részleges cseréje

A legtöbb látogató és ezzel együtt a legtöbb elvégzen-
dő feladat a gyógyfürdő működtetéséhez kapcsolódott.

2024-ben május 18-tól - szeptember 15-ig üzemelt a 
strand.

 Ez idő alatt 32 349 vendég lépett be.
Igazi embert próbáló feladat, egy több mint ötven 

éves fürdő működtetése műszaki, környezetvédelmi és né-
pegészségügyi előírásoknak megfelelően! 

Az ellenőrző hatóságok minősítése és a vendégeink ér-
tékelése alapján ezt sikeresen megoldottuk!

A vendégek számára láthatatlan, de igen költséges 
munkákat kellett elvégezni:

- gyerekmedence vízforgatójának kiépítése
- termálmedence hidraulikájának elfogadhatóvá tétele
- gyógy és úszómedence túlfolyó vízelvezetés javítása
- úszómedence elkorrodált csőrendszerének a cseréje
- megöregedett, balesetveszélyes nyárfák gallyazása, ki-

vágása
- hideg és melegvizes kút felújítása

Nem lehet eléggé hangsúlyozni a felmerülő problémák 
megoldásában az önkormányzat nagyszerű hozzáállását.

2025-ben május 17. munkanap, ezért a tervezett 
nyitás május 24-én lesz.

A „hagyományos” május elsejei szezonkezdést az idő-
járás változása sajnos ellehetetlenítette. Az elmúlt években 
leginkább meleg kabátra, nem fürdőruhára volt szükség 
ilyentájt. 

A működési költségek drasztikus emelkedése nem te-
szi lehetővé a várhatóan kevés látogató melletti korábbi 
nyitást.

Szeretettel várunk mindenkit ebben az évben is a Tá-
piószentmártoni Sportcsarnok és Tanuszoda minden egy-
ségébe!

Tóth Imre
igazgató
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ÉLET A FACEBOOKON TÚL!!!
Az utóbbi időben egyre kedveltebbé válik az a jelen-

ség, amikor a lakossági ügyfelek a közösségi oldalaikon, 
különböző	 posztokban	 „JELENTIK	 BE”	 problémá-
ikat az „önkormányzat felé”, illetve „VONJÁK	FELE-
LŐSSÉGRE”	a	vezetőséget az életükben történő dolgok-
kal kapcsolatban.

Tudom,	hogy	sokkal	egyszerűbb	és	kényelmesebb	a	
fotelből	„kiadni	magunkból”	az	éppen	zavaró	gondo-
kat,	de	nem	feltétlenül	ez	a	leghatékonyabb	a	problé-
mák megoldása érdekében!

Először is a „FACEBOOK”	NEM	EGY	HIVATA-
LOS BEJELENTÉSI FELÜLET! 

Véleményem szerint NEM VÁRHATÓ EL, hogy a kö-
zel 3.000 fős ismerőseim listáját, minden nap végig bön-
gésszem, hogy valaki nem posztolt-e ki egy nekem szóló 
elégedetlen bejegyzést, pláne nem késő este vagy éppen 
vasárnap! 

Sokszor az üzenetekben érkező kérdésekre, kérésekre 
sem tudok megfelelő kompetenciával választ adni egy hét-
végén vagy este felmerülő kérdésben, hiszen nem	hordom	
haza	a	hivatali	adatbázisokat, így nem is tudok azonnali 
válaszokkal szolgálni sok kérdésben. 

Másodszor pedig sok olyan problémát tulajdonítanak 
az önkormányzat hibájának a posztolók, ami nem önkor-
mányzati feladat- vagy hatáskör!

NEM MEGOLDÁS, ha a kóbor kutyát a	„Tápiószent-
márton	kutyahíradó” oldalra kiposztolva kérnek önkor-
mányzati chipolvasást, hiszen az NEM az önkormányzat 
által üzemeltetett oldal és nincs arra kapacitásunk, hogy 
a hivatali időben a közösségi oldalakat kutatva keressünk 
magunknak munkát.

Amennyiben a hivatalos csatornákon keresztül (telefo-
non, e-mailben, e-papíron vagy hivatali kapun) érkeznek 
a bejelentések, akkor és CSAK AKKOR tudunk velük ér-
demben foglalkozni.

A „Tápiószentmárton Nagyközség Önkormány-
zata” és a „Művelődési	Ház	 és	Könyvtár	Tápiószent-
márton” oldalakat azok a kollégáink kezelik, akik az ott 
felmerülő kérdésekre érdemben tudnak válaszokat adni, 
azonban mivel a munkájuk mellett kezelik ezeket a plat-
formokat, így az ott feltett kérdésekre sem tudnak azonnal 
reagálni, van, hogy napok múlva kapnak választ, hiszen 
ezen kollégáinknak is van szabadságuk és sajnos szoktak 
betegek is lenni.

Kérem Önöket, hogy amennyiben NEM a hivatalos 
kommunikációs csatornáinkon szeretnének elérni bennün-
ket, akkor legyenek türelmesek és várják meg a válaszokat.

DE	mi	jobban	örülünk	annak,	ha	a hivatali	időben	
a	 hivatalos	 elérhetőségeinken	 keresnek	 minket, ahol 
minden esetben a jogszabályok betartásával (esetenként 
ismertetésével) igyekszünk készségesen segíteni a lakos-
ságot!

Személy szerint ezek után is szívesen segítek, amiben 
tudok, de továbbra sem vagyok mindenható és sok esetben 
a hivatali adatbázis és a kollégáim szakértő véleménye se-
gít a megalapozott döntések meghozatalában és kérdések 
pontos megválaszolásában, így ezek nélkül csak általános-
ságban tudok bármilyen információval szolgálni Önöknek.
Keressenek	minket	bizalommal	a	hivatalban	és	mun-

kaidőben!

Köszönöm!

Györe László 
polgármester
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Ebtartás

A	kedvtelésből	 tartott	állatok	tartásáról	és	 forgal-
mazásáról a 41/2010. (II.26.) Kormányrendelet köt 
ki szabályokat. Minden ebtartó a jogszabályi előírások 
szerint KÖTELES tartani az állatot. Aki ennek nem tesz 
eleget az szabálysértési, illetve bűncselekmény miatt akár 
szabadságvesztéssel járó eljárásnak teszi ki magát. Az 
állatvédelmi bírság alapösszege (jelenleg) 75.000 Ft, 
melyet a szabálysértés fajtájától, ismétlődésétől az állat-
ra való hatásoktól függően a jogszabály szerinti szorzóval 
növelten kell kiszabni. Ez például – Tápiószentmártonban 
is sokszor előforduló esetben – aki kóborolni hagyja kutyá-
ját, annak 6-szoros szorzóval kell számolnia. Tehát 75.000 
Ft x 6 = 450.000 Ft bírság megfizetésére kötelezhető!

Az ebtartás főbb szabályai: 
- A törvény rendelkezései alapján az állattartó 

gondoskodni	köteles	 az	állat	megfelelő	 és	biz-
tonságos	 elhelyezéséről,	 szakszerű	 gondozásá-
ról, szökésének megakadályozásáról. 

- Tilos	 a	 kistestű	 ebet	 10	m2-nél,	 közepes	 testű	
ebet	15	m2-nél,	nagytestű	ebet	20	m2-nél	kisebb	
területen	tartósan,	a	kistestű	ebet	4	m-nél,	kö-
zepes	testű	ebet	6	m-nél,	nagytestű	ebet	8	m-nél	
rövidebb eszközzel tartósan kikötve tartani.

- Közterületen az eb tulajdonosának biztosítania 
kell,	 hogy	 az	 eb	 sem	más	 állatot,	 sem	 embert	
harapásával	ne	veszélyeztethessen. 

- Belterület közterületén – kivéve az ebek futtatá-
sára kijelölt területet – ebet	csak	pórázon	 lehet	
vezetni. 

- Közterületen ebet csak	olyan	 személy	vezethet,	
aki az eb irányítására, kezelésére és féken tar-
tására képes.

- A kutya tulajdonosának évente	kötelező	veszettség	
elleni	védőoltást	a	kutyának	beadatni, valamint 
az ebet transzponderrel (chippel) megjelöltetni.

A	fenti	szabályok	betartásának	ellenőrzését	az	ön-
kormányzaton	kívül	állatvédő	szervezetek	is	ellenőriz-
hetik	és	figyelmeztetés	után	feljelentéssel	élhetnek!

 Kóbor ebek
A település közterületeiről a kóbor ebek eltávolítása az ön-
kormányzat feladat- és hatásköre. Azonban erre a kötele-
ző feladatunkra a központi költségvetésből semminemű	

finanszírozást	nem	kapunk, így az összes ezzel járó tevé-
kenységet a befolyó adókból kell megfizetnünk. A	felelőt-
len	állattartók	ezzel	évente	milliós	nagyságrendű	kárt	
okoznak az önkormányzati költségvetésnek.
Tápiószentmártonban sajnos rendszeres, hogy a lakosság 
által jelölés (chip) és kötelező oltások nélkül tartott ebek 
kiszöknek és rendszeresen kóborolnak. Összegyűjtésük és 
elhelyezésük sok költséget jelent az önkormányzatnak.
Állatbarát önkormányzatként mindig igyekeztünk a 
begyűjtött ebeket állatmenhelyeken elhelyezni, illetve 
a hivatal dolgozói is több esetben fogadták örökbe őket. 
Azonban, ha az ebek elhelyezése a menhelyek túltelítettsé-
ge miatt nem sikerült, akkor a gyömrői ebtelepre kerültek 
egyedenként 86.000 Ft-os átvételi ár mellett. Ez a telep 
nemrégiben	hatóságilag	felszámolásra	került,	így	a	jö-
vőben	nem	tudjuk	maradéktalanul	teljesíteni	a	kóbor	
ebek	elhelyezésének	feladatát. 
Fentiek	miatt	kérjük	a	lakosságot,	hogy	állataikra	job-
ban	 figyeljenek,	 mert	 ellenkező	 esetben	 kénytelenek	
leszünk	a	bírságoláshoz	folyamodni	az	ezzel	járó	ren-
geteg költségünk miatt! 

Az elfogadott 2025. évi költségvetésünkben továbbra 
is	elérhető	maradt	a	kutyák	és	macskák	INGYENES	

IVARTALANÍTÁSÁNAK TÁMOGATÁSA! 

Keressék	a	Hivatalt	ez	ügyben	és	éljenek	a	lehetőség-
gel!

Györe László 
polgármester
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ÉVNYITÓBÁL

A Tápió-menti Nyugdíjas Egyesületek és Klubok Ba-
ráti Társasága 2025. 02. 01-én tartotta immár harmadik 
alkalommal rendhagyó bálját Tápiószentmártonban. 15 
település 16 szervezete tartozik a Baráti Társaságba. Idén 
14 településről érkeztek hozzánk vendégek. Közel 150 fő 
töltött egy szép délutánt együtt. A Tápiószentmártoni Szent 
Márton Nyugdíjasklub tagjai szervezték a rendezvényt. A 
bál előtt egy kis műsorral kedveskedtek a Dalma Dance 
Klub helyi tagozatának kis táncosai. A Magyar Kultúra 

Napjáról sem feledkeztek meg a klubtagok. A műsorban 
elhangzottak gyönyörű versek is, Árvai Józsefné, Balaska 
Jánosné, Szabó Károlyné előadásában. A bált és a mulatsá-
got hagyományosan keringővel nyitottuk meg. Berzsényi 
András szórakoztatta a kedves vendégeket. A rendezvény 
sikeres lebonyolításához hozzájárultak idén barátaink, tá-
mogatóink és természetesen az önkormányzat is.

Hálás szívvel köszönjük támogatóink segítségét, sok 
embernek szereztek örömet ezen a napon jelenlétükkel, 
adományukkal.

Támogatóink voltak: 
Tápiószentmárton Nagyközség Önkormányzata
Várallyay Béla Művelődési Ház 
Dalma Dance Klub helyi tagozatának szülői közössé-

ge, Brindzik Zsolt, Földes István, Horgos Józsefné, Hor-
gos József, Kováts István, Fazekasné Nagy Mária, Szabó 
Istvánné, Átrium Virágüzlet, Goods Market, Gazdabolt, 
COOP üzlet, Kiss Pékség, Kaiser Panzió és Fagyizó, Tá-
pió Vine Pincészet, Százforintos bolt, Zöldalma biobolt, 
Oázis Büfé

Köszönjük a támogatást: Szent Márton Nyugdíjasklub
Majorosi Katalin

vezető

Évzáró	Adventi	várakozás	időszaka

A tél beköszöntével egyre közelebb kerültünk a 
karácsony meghitt és meleg hangulatához, amelyet 
közösségünk összefogása még különlegesebbé tett. 
December első napjával kezdetét vette az adventi idő-
szak, és vele együtt a hagyományos ünnepi készülődés. 
Vendéglátóink – a Pünkösdi és Református közösség, az 
Evangélikus egyház, a Tápió-menti Kézműves Egyesület, 
a Zöldikék, a Polgárőr Egyesület, a Dalma Dance Klub 
és a Szent Márton Nyugdíjas Klub tagjai – gondoskodtak 
a finom ételekről és italokról. A résztvevők pedig felejt-
hetetlen élményekkel gazdagodhattak a Néptánc Gála, a 
Gyermekkarácsony, a Hangverseny és a Dalma Dance 
Klub varázslatos előadásai révén.

Fényárban úszó autós felvonulás

Az adventi készülődés meghitt pillanatai mellett egy 
különleges esemény is színesítette ünnepi programunkat: 
egy hatalmas sikerű autós felvonulás. Közel 40 gyönyö-
rűen feldíszített autó és kamion vonult végig községünk 
utcáin, káprázatos fényárba borítva a települést.

A felvonuló járművek látványa sokakat lenyűgözött 
és rengetegen kísérték őket egészen a végállomásig, ahol 
a fergeteges hangulatról maga a Mikulás gondoskodott. 
Az ünnepi hangolódás közben senki sem maradt éhes 
vagy szomjas: a résztvevőket zsíros kenyérrel, forró teá-
val és ízletes forralt borral vendégeltük meg.

Pásztrai Gergő
intézményvezető
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Jazz est varázslatos dallamokkal

A tavalyi évben hatalmas sikert aratott a Sharp5 ötta-
gú jazz zenekar fellépése, így idén második alkalommal is 
megrendezésre került a jazz est. Mózes Bence vezetésével 
a koncertre látogatók egy igazán különleges zenei élmény 
részesei lehettek, ahol a zongora és a szaxofon duója le-
nyűgöző összhangban varázsolta el a közönséget.

Pásztrai Gergő
intézményvezető

Jótékonysági bál: siker és közösségi ösz-
szefogás

2025. február 22-én került megrendezésre a Tápió-
szentmártoni Napsugár Óvoda és Bölcsőde jótékonysági 
bálja, amelynek célja a tagintézmények udvari játszótere-
inek fejlesztése, bővítése volt.

Az idei évben, a meghirdetettel ellentétben a nagy-
csoportos óvodások fellépése elmaradt. A gyermekek 
műsora iránt nagyfokú érdeklődés mutatkozott, ami mi-
att nem tudta volna mindenki a helyszínen megnézni a 
produkciót, ezért főigazgatói döntés alapján, egy másik 
időpontban adnak műsort az ovisok.

De nem csak az óvodások előadása iránt volt nagyobb 
érdeklődés, mint amire számítani lehetett, hanem maga a 
bál iránt is. Nem egész egy hét alatt keltek el a belépőjegyek 
és többen jelezték, hogy lemaradtak a belépőjegyek 
vásárlásáról. A következő évben, ez a rendezvény egy 
nagyobb helyszínen kerül majd megrendezésre, hiszen 
bátran kijelenthetjük, hogy ez a közösség kinőtte a mű-
velődési házat!

Köszönet jár Tápiószentmárton Önkormányzatá-

nak, hiszen a támogatásuk nélkül ez a bál nem való-
sulhatott volna meg és természetesen a művelődési ház 
igazgatójának Pásztrai Gergőnek is az együttműködéséért.

A bál egész ideje alatt a Tápió Music Band gondos-
kodott a talpalávalóról. Köszönet nekik ezúttal is, hiszen 
idén is ingyen vállalták a bálon való zenélést. A finom 
sültestál vacsora az étkeztető szolgálat munkatársainak 
keze munkáját dicséri. Az italok jutányos ára ezúttal is 
a Galbács-Ker Bt.-nek köszönhető. Éjfélkor tombolasor-
solás várta a résztvevőket, rengeteg nyereménnyel. Rigó 
Zsuzsanna felajánlásának köszönhetően a tombola fődíja 
egy Air fryer volt. A Fejős Hús felajánlásának köszön-
hetően az éjféli vacsora, hamisíthatatlan roppanós virsli 

volt, amihez a Kiss Pékség által felajánlott friss, finom 
kenyér párosult.

Köszönet továbbá a szervezőknek, a támogató vállal-
kozóknak, magánszemélyeknek, önkénteseknek és min-
den résztvevőnek, akik hozzájárultak ahhoz, hogy a bál 
ilyen sikeres legyen!

A rendezvény sikerességét még mi sem bizonyít-
ja jobban, mint az összegyűlt támogatás összege, amely 
minden eddigit felülmúlt.

De a jótékonysági bál nemcsak anyagi támogatást 
nyújtott, hanem erősítette a közösségi összetartozást is. A 
szülők, pedagógusok és a helyi lakosok együtt dolgoztak, 
hogy egy szép estét varázsoljanak, amelyre mindenki szí-
vesen emlékszik majd.

A közösség ereje és a gyermekek jövője mindannyi-
unk számára fontos. Az óvoda és bölcsőde nem csupán 
intézmény; ez egy hely, ahol barátságok születnek, ahol 
gyermekeink felfedezik a világot, és ahol közösen tanu-
lunk a szeretetről, a megértésről és a támogatásról.

Találkozzunk jövőre is!
Ress Anett

szülői munkaközösség elnöke
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Tápiószentmártoni	Manóvár	Bölcsőde

2024. december  23-án megnyitotta kapuit a 
Tápiószentmártoni Manóvár Bölcsőde, ahol folyamatos 
feltöltés mellett 24 kisgyermek kezdhette meg bölcsődei 
éveit. Az intézményben a törvényi előírásoknak megfe-
lelően négy kisgyermeknevelő és egy dajka biztosítja a 
gyermekek számára a családias, biztonságos környezet 

megteremtését.
A bölcsőde tágas, világos csoportszobákkal és gondo-

san kialakított udvarral várja a gyermekeket. A berendezés 
színes és gyermekbarát, így minden kisgyermek otthono-
san érezheti magát. A bölcsőde pedagógiája a szeretettel-
jes gondoskodásra, az egyéni fejlődés támogatására és a 

közösségi élményekre épül. A mindennapok része a sok 
játék, a mondókázás-éneklés és mozgásos tevékenység. A 
kisgyermeknevelők nagy hangsúlyt fektetnek az érzelmi 

biztonság megteremtésére, hiszen ebben a korban a sze-
retetteljes odafigyelés alapvető fontosságú. A gyermekek 
életkoruknak megfelelő játékokkal játszhatnak, legyen szó 
építőkockáról, babákról, kisautókról, vagy mesekönyvek-
ről. Az udvaron mászókák, csúszdák és homokozó vár-
ja a kicsiket, ahol szabad levegőn is sok időt tölthetnek 
mozgással.

A bölcsődében jól kialakított napirend segíti a gyer-
mekek biztonságérzetét és fejlődését. A reggeli érkezést 
követően reggeli, majd szabad játék következik, ezután 
tízórai, közös foglalkozások, és udvari játék teszi teljessé a 
délelőttöt. Az ebéd végeztével csendespihenőre kerül sor, 
ahol a kisgyermeknevelők mesével, altatódalokkal segítik 
az elalvást. A délutáni uzsonna után újabb játék és mozgás 
várja a gyermekeket, míg meg nem érkeznek a szüleik. 

A	Manóvár	 bölcsődében	 a	 gyermekeket	 nemcsak	
felügyelik,	hanem	valódi	törődéssel,	egyéni	igényekkel	
figyelembe	véve	nevelik.

A	 Tápiószentmártoni	 Manóvár	 Bölcsőde	 nem	
csupán	 egy	 intézmény	 hanem	 egy	 második	 otthon	 a	
legkisebbek számára.

Safranyik Zsanett
szakmai vezető 
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MAGYAR	KULTÚRA	NAPJA

Nemcsak a nyelvében, hanem hagyományaiban is él a 
nemzet.” /Bálint Sándor/

Nevelési programunk szerves része a hagyományápo-
lás.

Hagyományaink közé tartozik, hogy minden évben ja-
nuár 22-én megünnepeljük a Magyar Kultúra Napját óvo-
dáinkban is.

Idén január 20. és január 24. között valósult 
meg a Magyar Kultúra Napja alkalmából rendezett 
program sorozat, melynek már 4 éve hagyománya van 
intézményeinkben. 

Idén, minden intézményünkben, más-más jellegű 
program került megszervezésre, melynek során gyerme-
keink sokrétű ismereteket szerezhettek a Magyar Kultú-
ra sokszínűségéről, néphagyományokról, hazaszeretetről. 
Mivel a gyerekek maguk is cselekvő részesei voltak pl.: a 
lángos sütésnek, csigatészta készítésnek, karikás játéknak, 
népi ételek kóstolásának, népi-táncnak, kenyérsütésnek, 
régi eszközök, játékok kipróbálásának stb. maradandó él-
ményben lehetett részük.

A kicsi gyerekek számára legkönnyebben a játékok, a 
mesék, versek, dalok, néptánc világán keresztül közvetít-
hetjük kultúránk gyöngyszemeit, hagyományait. Sokféle 
módon próbáljuk gyermekeinknek megmutatni és átadni 
valamit a kulturális művészeti életünk értékeiből.

Ezen a napon/héten gyermekeinkkel az életkori sajá-
tosságaiknak megfelelően beszélgetünk a magyar nyelv-
ről, kultúráról, honnan származunk, kik voltak az őseik. A 
beszélgetés után megtekintjük a „kis kiállításokat” amiket 
a szülők és óvodapedagógusok együtt hoznak létre – „Min-
den, ami „MAGYAR”, - ahol a gyerekek minden olyan tár-
gyat, ruhát, ételt, épületet, költőt, írót, zeneszerző képeit 
megtekinthették, aki hozzánk, magyarokhoz tartozik. Be-
szélgetünk a magyar Himnusz születéséről, s felhívjuk a 
figyelmüket arra, hogy felállva, csendben hallgatjuk meg. 

A programok volt ahol csoportonként, s volt ahol te-
lephelyi szinten kerültek megvalósításra. Sokszínű, egye-
di, értékes tartalommal gazdagodtak a gyermekek és fel-
nőttek egyaránt.

Köszönöm minden kollégámnak az aktív, alkotó és lel-
kes munkáját!

Köszönet a Szent Márton Nyugdíjasklubnak, hogy szí-
nesítették jelenlétükkel a programsorozatot. Jövőre is nagy 
szeretettel várjuk, hogy ellátogassanak intézményünkben.

„Maradandót adni, utánunk jövőknek, 
akik aztán álmot, példánk után szőnek. 
Múltunk stafétáját méltón tovább adjuk, 

magyarként megélve, népként fennmaradjunk!

A magyar kultúrát meg kell hát őriznünk, 
védeni, ápolni, legyen a mi tisztünk! 

Nemzetünk csak így tud élőn fennmaradni, 
utókor kezébe jövőképet adni!”

(Aranyosi Ervin)

Gáborné Cseh Judit
főigazgató
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Tájékoztatás a 2025/2026. tanévre szóló 

óvodai beiratkozás folyamatáról.
TISZTELT	SZÜLŐ/	TÖRVÉNYES	

KÉPVISELŐ!

Tájékoztatom, hogy a nevelési-oktatási intézmények 
működéséről és a köznevelési intézmények 
névhasználatáról szóló 20/2012. (VIII. 31.) EMMI 
rendelet 20. § (1) bekezdése alapján a Tápiószentmártoni 
Napsugár	 Óvoda	 és	 Bölcsőde,	 óvodai	 intézményeibe 
az óvodai beiratkozás idejéről és rendjéről az alábbi 
hirdetményt teszem közzé.

Az óvodai jogviszony létesítése:
A szülő a harmadik életévét 2025. augusztus 31. 

napjáig betöltő gyermekét – legalább napi négy órában 
történő óvodai foglalkoztatásra – köteles beíratni jelen 
hirdetményben meghatározott időpontban a körzethatárok	
alapján illetékes óvodába. 

A	beiratkozás	időpontja	és	helyszíne:
2025. április 22. (kedd) – 2025. április 23 (szerda)
08:00 – 16:00 óráig
Tápiószentmártoni	Napsugár	Óvoda
2711.	Tápiószentmárton,	Óvoda-köz	7.
Ügyintéző: Budainé Konyicsák Nikoletta óvodatitkár
A beiratkozásra elektronikus úton is van lehetőség az 

ovoda@tapioszentmarton.hu keresztül az alábbiak szerint:
A megadott linken elérhető a jelentkezési lap, melyet a 

gyermek beiratkozásához ki kell tölteni, illetőleg az abban 
szereplő kérdéseket megválaszolni. 

A beiratkozáshoz szükséges dokumentumokat a 
gyermek első óvodai nevelésének napján kell a szülőnek 
bemutatnia.

A beiratkozáshoz szükséges dokumentumok:
·	 A gyermek nevére kiállított személyazonosságot 
igazoló hatósági igazolványok: Születési anyakönyvi 
kivonat, vagy személyi igazolvány, lakcímet igazoló 
hatósági igazolvány, TAJ- kártya.
·	 A szülő személyazonosságát igazoló hatósági 
igazolványa (érvényes személyazonosító igazolvány 
és lakcímet igazoló hatósági igazolványa.
·	 A sajátos nevelési igényű gyermek különleges 
bánásmód keretében állapotának megfelelő pedagógiai, 
gyógypedagógiai, konduktív pedagógiai ellátásban 
részesüléséhez szükséges az annak jogát megalapozó 

szakértői bizottság szakértői véleménye.
A szülő – a bölcsődei ellátásban részesülő gyermek 

kivételével – az óvodai nevelésben történő részvételre 
jogszabály alapján kötelezett gyermekét köteles beíratni a 
települési önkormányzat vagy a fenntartó által közzétett 
közleményben vagy hirdetményben meghatározott 
időpontban, vagy az óvodalátogatási kötelezettség alól 
felmentését kérni.

A szülő – tárgyév április 15. napjáig benyújtott – 
kérelme alapján a gyermek jogos érdekét szem előtt tartva, 
annak az évnek az augusztus 31. napjáig, amelyben a 
gyermek a negyedik életévét betölti, a Pest Vármegyei 
Kormányhivatal általános illetékességében eljáró járási 
hivatala felmentheti az óvodai foglalkozáson való részvétel 
alól, ha a gyermek családi körülményei, sajátos helyzete 
indokolja.

A napi négy órában óvodai nevelésre kötelezett 
gyermek szülője, ha gyermeke az óvodakötelezettségét 
külföldön teljesíti, köteles arról a beiratkozás idejének 
utolsó határnapját követő tizenöt napon belül írásban 
értesíteni az Oktatási Hivatalt (1122 Budapest, Maros u. 
19.).

A szülők bejelentési kötelezettségüket a www.
oktatas.hu oldal Köznevelés menüpontjának Külföldre 
távozás bejelentése pontjából elérhető elektronikus űrlap 
kitöltésével és postai úton történő beküldésével tudják 
teljesíteni.

Az óvodáztatási kötelezettség nem teljesítése estén 
alkalmazható jogkövetkezmények:

Az a szülő vagy törvényes képviselő, aki a szülői 
felügyelete vagy gyámsága alatt álló gyermeket kellő 
időben az óvodába nem íratja be, a szabálysértésekről, a 
szabálysértési eljárásról és a szabálysértési nyilvántartási 
rendszerről szóló 2012. évi II. törvény 247. § (1) 
bekezdés a) pontja értelmében szabálysértést követ el. A 
szabálysértés elkövetője pénzbírsággal is büntethető.

Az óvodai felvételi körzetek megtalálhatóak 
Tápiószentmárton Nagyközség Önkormányzatának 
hivatalos honlapján, valamint minden óvodai 
telephelyünkön kifüggesztve.

Az óvodai felvétel tárgyában meghozott döntés 
közlésének határnapja:

A főigazgató az óvodai felvételi, átvételi kérelemnek 
helyt adó döntését írásban, a kérelem elutasítására 
vonatkozó döntését határozati formában közli a szülővel 
legkésőbb 2025. május 25. napjáig.

A jogorvoslati eljárás szabályai:
A szülő a felvételi kérelem elutasítása esetén a 

határozat kézhezvételétől számított 15 napon belül 
jogorvoslati kérelemmel fordulhat Tápiószentmárton 
Nagyközség Önkormányzatának Jegyzőjéhez. A kérelmet 
írásban, a főigazgatóhoz kell benyújtani. A jegyző a 
másodfokú eljárás során a kérelmet elutasíthatja, a döntést 
megváltoztathatja vagy megsemmisítheti és a nevelési 
intézményt új döntés meghozatalára utasíthatja.

Gáborné Cseh Judit
főigazgató
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Márton	nap,	libás	napok	a	Huncutka	Óvo-

dában 
2024. 11. 04. - 11. 15.

„Gá,	gá,	gá,	megy	a	liba	világgá…”
Amikor én még kislány voltam, s jöttünk látogatóba 

a nagyszülőkhöz az akkori másik faluból, Gyömrőről vo-
nattal, busszal, a poros utakon több legelő libacsapattal is 
találkoztunk egyik nagymamától a másikig útközben.

Gyermekként megrémülve futottam előlük, csodálkoz-
va néztem, amint sziszogva kitárt szárnyakkal trappolva 
futottak felém a libák, mit is keresünk a felségterületükön.

S mikor nagymamám csak úgy töltötte a pöttyös bög-
rével a morzsolt kukoricát, s húzta le a gigáján a nagy tollas 
csodának a kis konyha közepén, hogy nagy legyen a mája, 
na az is egy maradandó élmény volt. Akkor még piros ku-
pában hoztuk haza a vizet az ártézi kútról a tó aljáról…

Más világ volt. Azóta minden megváltozott. Felgyor-
sult, korszerűsödött, illetve leegyszerűsödött, elértéktele-
nedett…

Az óvodában az életünk az évszakok, ünnepek, népha-
gyományok körül zajlik. A Márton napi libázás is egyike 
ezen programoknak. Feladatunk ezen értékeknek az ápolá-
sa, továbbvitele, átörökítése.

Igyekszünk minél több ismeretet, élményt, változatos 
tevékenységet, mozgásformát nyújtani, biztosítani a gyer-
mekek életkori sajátosságainak megfelelően, alapvető kí-
váncsiságukra építkezve, hogy kellőképpen fogékonnyá 
tegyük őket a természet értékeinek megismertetésére, a 
gyermeki rácsodálkozás elősegítésére, érdeklődésük ki-
elégítésére, tudásuk gyarapítására.

Az oviban ezért november elejétől nekifogtunk a fo-
lyosók, csoportok libás dekorálásának, a libás gyermek-
munkák készítésének. Libás versek, mondókák, énekes 
körjátékok zengték be a csoportokat.

Örömmel hallgatták a libás, rókás meséket is kicsijeink. 
Gyermek zsivaj, izgalom járta át a Gyertek haza ludaim c. 
játéknál is a tornatermet, udvart, hisz mi kicsik csak haza 
futottunk a liba mamához nagy ölelésre, de a nagyobbak-
nál már ott volt a farkas is.

A nagyobbak eljutottak a szomszéd baromfiudvar 
egyetlen élő libáját is megtekinteni. Manapság már sajnos 
ritka háznál, bár vidéken vagyunk.

Az udvaron is elbújt a sok kis liba, volt nagy futkosás, 
keresgélés, s a végén az ajándék cukorka.

Eljött a nagy nap is, november 12-e, a néphagyomány-
hoz illően, szülők, kincseik együtt elkészítették lámpásu-
kat, együtt barkácsoltak. Az udvart az őszi hangulatnak 
megfelelően, stílusosan néhány népművészeti motívum-
mal dekoráltuk kollégáimmal.

Tisztelettel adóztunk Márton püspökünknek az udva-
ron.  A felállított tábortűz körül verselt, énekelt a Süni, a 
Nyuszi és a Maci csoport minden tagja.

Mi óvó nénik kis ajándékkal, egy őszi népdalcsokorral 
leptük meg vendégeinket, majd elindult a lámpás felvonu-
lás az óvoda háztömbje körül. „Ezernyi” kis szentjánosbo-
gár világított, a gyermekek szemei, s a lámpások.

A tábortűz kissé nehezen gyulladt meg a nyirkos, hű-
vös időnek köszönhetően, de a tervezett tűz körüli együtt 
éneklés, táncolás helyett jót melegedtünk, falatoztunk a li-
bazsíros kenyérből körülötte.

Kellemes délutánt, kora estét töltöttünk el együtt 
közösen a gyermekek és szüleik.

Köszönet főnök asszonyomnak, kolleganőimnek és a 
szülőknek az együttműködésért!

Úgy gondolom, hogy a kicsikben is mély nyomokat 
hagyott ez a nap, hiszen az emlékeinkből élünk, építkezünk, 
s fejlődünk egész életünkben. Sok ilyen, s hasonló élményt 
kívánok mindenkinek!

Tisztelettel, üdvözlettel: Marika óvó néni
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Márton nap a Tápiószentmártoni 
Napsugár	Óvodában	és	telephelyein

Szent Márton napját november 11-én ünnepeljük. Eh-
hez a naphoz számos népszokás, néphit kötődik.

Hagyományainkhoz híven az idén is megrendezésre 
került a Tápiószentmártoni Napsugár Óvodában és telep-
helyein a Márton napi lámpás felvonulás.

Az óvodapedagógusok egész héten a témához kapcso-
lódó széleskörű tevékenységekkel gazdagították a gyer-
mekek készségeiket, képességeiket.

A gyermekek megismerkedhettek Szent Márton tör-
ténetével és rengeteg libával kapcsolatos játékokkal, 
énekekkel, mondókákkal, versekkel, mesékkel, barkácso-
lási lehetőségekkel.

Márton napján, azaz november 11-én délután szere-
tettel vártuk a kedves szülőket, családtagokat, vendégeket 
óvodánkba. A rendezvényt a gyermekek kedves kis műso-
ra nyitotta meg, majd szüleikkel együtt libalámpást készít-
hettek. Az elkészült fényekkel útnak indultunk a község-
ben. Az óvodába visszatérve libalakomával zártuk a napot.

A hűvös idő ellenére a Mártoni napi ünnepünket a 
gyermekek mosolya és jókedve tette igazán emlékezetessé.

Pete Ágnes
óvodapedagógus

Eredményes	„cipősdoboz	akció”

„Nem csak azért vagyunk felelősek, amit teszünk, ha-
nem azért is, amit nem teszünk meg.” (LAO CE)

Egyik kedvenc idézetemmel kezdve jelentem, mi 
idén is megtettük.

A Tápiószentmártoni	Zöldike	Természetjáró	Spor-
tegyesület november elején „cipősdoboz” adománygyűj-
tésbe kezdett, mely gyűjtés hosszú idők óta jól működik 
településünkön. Köszönettel tartozunk a művelődési	ház	
minden dolgozójának az együttműködésért, s a helyért, 
amelyet a rekord mennyiségű adományok számára biz-
tosítottak. Sokan, sok szabadidőt, energiát áldoztunk a 
jó cél érdekében: az összegyűlt ruhákat, játékokat, élel-
miszereket, tárgyakat átválogattuk, rendszereztük, aszta-
lokra helyeztük. December 21-én, szombaton karácsonyi 
hangulattal, zenével 12.00-tól így vártuk a nehezebb sor-
sú embertársainkat.

A „cipősdoboz akciót” pár éve Tápiószentmár-
ton Nagyközség Önkormányzatával együttműködve 
bonyolítjuk le. Az önkormányzat dolgozói közel 100 
családot hívnak meg az eseményre, ahol (szép összegű) 
szociális juttatást és tartós élelmiszert osztanak. Az idei 
évben meleg ételt - isteni finom káposztát - is vihettek 
haza a családok önkormányzatunk jóvoltából. A 170 adag 
káposzta megfőzéséért hálás köszönet Együd Istvánné-
nak,	Majoros	Gyulánénak	és	Harcsa Józsefnének! Az 
összegyűlt adományokért pedig MINDEN	EGYES	LA-
KOSNAK, aki hozzájárult bármivel is a délután sikeré-
hez!

Sajnos fotózni nem mindig volt idő… nem is mindig 
szükséges vagy illendő ez.

Akik ott voltak, munkájukkal segítettek, azok emlé-
kezetében fotók nélkül is megmaradnak a hálás tekinte-
tek, a titkolt könnycseppek, a gyerekek, felnőttek, idősek 
reakciói, mosolyai…

„Elcsépelt”, de igaz: Jónak lenni jó.
Rigó Zsuzsanna

egyesületi titkár
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Tápiószentmárton Önkormányzatának időszakos kiadványa

A kiadásért felelős: Györe László polgármester

Összeállította: Rigó Zsuzsanna, 
  Hajdú Krisztina, 

 Pásztrai Gergő  

A szerkesztőség a közölt  
cikkek tartalmáért felelősséget nem vállal.


